
RE: Firma vznikla v lednu, už na radnici v Prostějově testuje zaměstnance 
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Opět profesionální  práce jednoho z tzv. novinářů. 

Nedá mi to a musím zareagovat na článek na idnes.cz v olomoucké mutaci o testování na Covid 

prostřednictvím společnosti  KoRo Medics s.r.o. „vytvořený“ panem Michalem Šverdíkem. 

Místo toho, aby se „novinář“ pan Michal Šverdík zajímal o podstatu věci, tedy že cílem plošného 

testování obyvatel je, co nevíce omezit šíření Covidové nákazy mezi populací a tím dospět 

k rozvolnění opatření, které každému z nás jenom komplikují život, tak svým bulvárním přístupem 

pouze více a více dráždí všechny zainteresované strany a snaží se proti sobě stavět podnikatele, 

zástupce samosprávy a občany. 

Určitě všichni občané dobře vědí, že s Covidem se potýkáme přibližně rok. S testováním proti tomuto 

viru jsou zkušenosti ještě kratší a  tak najít firmu, která by s prováděním testů měla delší zkušenosti je 

prostě zcestné. Žádná taková nemůže existovat. 

Firma KoRo Medics s.r.o. vznikla opravdu kvůli testování teprve nedávno a nevidím na tom vůbec nic 

špatného. Jako předseda Krajské hospodářské komory Olomouckého kraje i Okresní hospodářské 

komory v Prostějově jsem toto od samého počátku podporoval. Firma vznikla podle českých právních 

předpisů - je to společnost s ručením omezeným, kterých je v českém podnikatelském světě nejvíce. 

Kdyby se pan Šverdík namáhal a zjistil si, že k založení takovéto společnosti postačuje složit základní 

kapitál ve výši 1,-Kč, tak by se nemusel zbytečně pozastavovat nad tím, že KoRo Medics s.r.o. má 

základní kapitál 20 000,-Kč. 

Rovněž tak vlastnictví společnosti ve vztahu k testování je naprosto irelevantní. Zákon o obchodních 

korporacích a družstvech stanoví, kdo smí být společníkem, kdo jednatelem apod. Pokud jako 

jednatel vyhovuje právním předpisům, je jedno v jakém dalším oboru podniká. Spolumajitel, pan 

Rolný opravdu vlastní nebo spoluvlastní více společností z nichž jednou je i poměrně známá 

prostějovská (domamyslická) okenářská firma Hestia - Welt s.r.o. Co je na tom špatně ? 

Nechápu souvislost mezi testováním občanů a vlastnictvím firmy na výrobu oken a dodáváním oken, 

a to i pro organizace pod kuratelou města. Roční rozpočet města je v řádu stovek milionů korun a 

investice jsou rovněž ve stamilionových částkách, tedy je poměrně pravděpodobné, že i prostějovské 

firmy budou městskými dodavateli. Je to naopak dobrá vizitka jak našich podnikatelů, kteří dávají 

práci místním obyvatelům tak i města jako objednavatele. Nevidím v tom nic špatného. Výběr 

zhotovitelů v Prostějově probíhá vesměs na základě výběrových řízení a vzhledem k mizernému 

zákonu o zadávání veřejných zakázek, to ne vždy dopadne tak jak by si zúčastnění přáli. Věřte mi, že 

soutěž pouze na cenu, není vždy tím pravým ořechovým. Prakticky každý, kdo si něco kupuje, tak má 

těch svých kritérií více, a tak to není jednoduché pro nikoho. Ani město nemůže ve výběrových 

řízeních upřednostňovat své firmy, a to i když jí to přináší další benefity v podobě zaměstnanosti a 

daňové výtěžnosti. 

S testováním na Covid to nemá žádnou souvislost. Své služby tato společnost poskytuje občanům 

ZDARMA, za provádění testů občané nic neplatí. Náhrady jsou placeny ze zdravotního pojištění a tím 

je zajištěno, že se tak může dostat na každého kdo má zájem. 

V Prostějově tak funguje např. i nemocnice, kde se také tyto testy provádějí. Myslím tím testy 

antigenní. O podmínkách jejich poskytování na místě před nemocnicí, ve stanu, se raději rozepisovat 
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nebudu. Osobně jsem to absolvoval, a i když jsem byl předem objednán na určitý čas, tak jsem byl 

vykázán na konec fronty. Sice krátké, ale i tak jsem postál přes hodinu. V době, když jsem se nechával 

sám testovat, tak byl mráz  -6°C a když funíte do roušky, tak je každému, kdo absolvoval alespoň 

základní školu jasné, že během pár minut je promočená a zcela nefunkční. O kondenzaci jsme se na 

základní škole učili. 

Hygienici často ženou věci do extrémů a v současné době se jim ani nelze divit. Možná by byla na 

místě větší vstřícnost a hledání řešení, než fňukání a stěžování si. Hledat řešení je ale složitější, často i 

s větší mírou odpovědnosti a dnes i osobní odvahy. 

Pokud chceme otestovat co nejvíce obyvatel, a to, pokud možno pravidelně, tak se to bude vždy 

tvořit složitě. Buď se budou tvořit fronty, nebo to bude v místech s menší dostupností a menším 

komfortem. Viděli jste, jak to probíhá na našich západních hranicích - kilometrové fronty….. 

Město si testování neobjednalo. Byl to pan Rolný, kdo městu nabídku na otestování učinil a bylo to i 

za spoluúčasti prostějovské hospodářské komory. Město, zastoupené primátorem, pouze využilo 

nabídky k otestování svých zaměstnanců, a to připomínám ZDARMA. 

Tato nabídka byla učiněna i jako poděkování prostějovských podnikatelů městu za jeho přístup v této 

komplikované době. Prostějov v rámci svých možností snižuje či úplně odpouští svým podnikatelům 

nájmy, přispěl i finančně a z naší strany je tato  zpětná pomoc to nejmenší, co můžeme udělat. 

I pro běžné občany Prostějova je určitě přínosnější, když už na úřad musí, že se potká s úředníkem, 

který nebude infekční a nebude dále nákazu šířit. 

Testování na Covid není vůbec nic špatného, je to jedna z cest, jak se té mizérie časem zbavit. A to i 

když ne každému to vyhovuje, a ne každému se to hodí. Ono, když testováním zjistíte, že je někdo 

pozitivní, může to jinému dost zkomplikovat život, někdy i celé firmě. 

Já osobně jenom doufám, že se nám podaří toto testování dostat mezi co nejvíce obyvatel 

Prostějova, zaměstnanců firem, mezi žáky škol a doufám, že i pan Šverdík si najde čas na pravidelné 

testování a příště, než se rozepíše, se nejdříve zamyslí. Hodit do testování vidle umí každý, ale to fakt 

nepotřebujeme. Potřebujeme otestovat více než 43 000 obyvatel, a pokud možno pravidelně. To je 

úkol pro více než jednu firmu. 

 

Občanům přeji pozitivní náladu a negativní testy 

 

 

       JUDr. Bohuslav Švamberk 

        Předseda 

Krajská hospodářská komora Olomouckého kraje 

      Okresní hospodářská komora v Prostějově 
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